
I. Choose the correct variant to complete the phrase. 

1. The government should get rid of run-down houses and flats that ____ 

property values in the local area.  

 

a) bring down b) get on c) go through d) do up 

 

2. There are over 100, 000 families ___ for that type of housing.  

a) carrying out b) getting settled c) queuing up d) bringing down 

3. They have to ___ the courts. 

 a) get on b) do up c) carry out d) go through. 

4.  That ___ built house is ___ located near the town centre.  

a) freshly, conveniently b) freshly, comfortably c) newly, conveniently d) 

newly, comfortably 

5. The building is in poor ____ and in urgent need of ____.  

a) condition, reform b) condition, repair c) state, reform d) state, repair 

6. It is a warm and ____ little flat, and very ___ decorated.  

a) draughty, tastefully b) draughty, tastily c) cosy, tastefully d) cosy, tastily  

7. Are you more a supporter or a/an ___ critic of your government? 

a) comfortably off b) outspoken c) sit-down d) off-the-peg 

8. Do you keep __ with the latest celebrity gossip or does it bother you?  

a) up to date b) head-on c) outspoken d) online 

9. We do their houses __ for them.  

a) down b) out c) in d) up 

10.  It is a document spelling ___ what your rights are.  

a) through b) on c) out d) up 

11. But we are also seeing large numbers of graduates, young people in career 

jobs who cannot afford to get ____ the property ladder.  

a) out b) on c) away d) from 

12. The SRA carries ___ the study.  

a) at b) with c) in d) out 

13.  They have to go ___ the courts.  

a) in b) to c) through d) at 

14.  Crumbling run-down houses and flats bring ___ property values in the local 

area.  

a) up b) off c) out d) down 

15.  For celebrations do you prefer ___ meal or a finger-food buffet?  

a) online b) head-on c) sit-down d) run-down 

16. Do you do ___ activities in your free time? 

a) uphill b) run-down c) indoor d) faraway 



17. I am stressed ….: I need to take things easy.  

a) on b) for c) out d) if  

18. A huge increase …. personal debt was recorded in a recent survey conducted 

by the Institute of Finance.  

a) in b) about c) for d) with 

19. I once had to cut short my holiday due …. illness.  

a) to b) of c) off d) away 

20. I tend to sleep lightly – I wake up …. the slightest sound. 

a) with b) at c) on d) to 

II. Write an essay on the topic «Why do people go to live abroad». Make 

sure that you state your opinion regarding the topic. Dwell on the 

advantages and disadvantages of moving away from your home 

country and exemplify them. 

III. Render the text into English using the following vocabulary for the 

underlined words. 

Controversy, stem cells, advocates and opponents, to be concerned about 

something, to abuse, virtually, DNA, a test-tube baby. 

 

Что ждут, чего боятся, что будет 

Дебаты вокруг клонирования, разумеется, не ограничиваются темой 

«терапевтического клонирования». Главной темой остаётся не выращивание 

стволовых клеток. И сторонники, и противники клонирования ведут речь в 

первую очередь о полном воспроизведении человека.  

Вопросы, которые должно решать общество самые различные. Должно 

ли клонирование быть вопросом личного выбора? Должны ли женщины 

иметь такие права на свои клетки и гены, какие они имеют сейчас в 

большинстве стран мира в вопросе об абортах? Имеют ли право родители 

клонировать умершего ребёнка? 

Сторонники клонирования считают, что при соблюдении этических 

норм клонирование человека может сослужить огромную службу 

человечеству. Противники, и это не только церковь, но и многие учёные, 

озабочены тем, что этические нормы не станут преградой для тех, кто решит 

воспользоваться клонированием в дурных целях. 

По существу, споры уже возникали. В начале 1970-х годов, например, 

когда учёные научились пересаживать гены одного организма в ДНК других 

особей, было много разговоров о возможном появлении страшных мутантов, 



которые сбегут из лабораторий и уничтожат жизнь. В 1978 году, когда на 

свет появился первый ребенок из «пробирки», это также вызвало бурю 

споров. 

Теперь  подобные процессы уже не кажутся чем-то из ряда вон 

выходящих. Однако, по мнению учёных, вести разговоры на тему этичности 

или неэтичности клонирования ещё рано. Возможность клонирования 

человека пока остаётся чисто теоретической, несмотря на множество 

исследований, проходящих в разных странах мира. 
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